
P r o t o k ó ł  Nr XX.2016 
 

z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 
w dniu 1 grudnia 2016r. w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 13:00. 
 
Na stan 15 radnych obecnych było 14. Nieobecny był radny Krzysztof Brdak – 
nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy; 
6/ Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Raciąż; 
7/ Przedstawiciele lokalnej prasy 
oraz zaproszeni goście:  
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu; 
- Pan Henryk Kozakiewicz – radny Powiatu Płońskiego. 
 
Przebieg posiedzenia: 
 
Pkt 1. 
 Pan Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy – otworzył obrady XX 
sesji Rady Gminy, powitał wszystkich zebranych oraz oświadczył, że na posiedzeniu 
obecnych jest 14 radnych, jest kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Pkt 2. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

4. Zgłaszanie pytań i wniosków. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        
5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 
    1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 
 

2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2016 rok; 
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3) w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Płońsku; 

4) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego; 

5) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od     
    nieruchomości; 
 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowych; 

7) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016-2026; 

8) w sprawie przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia Gminy Raciąż w ciepło,    
energię elektryczną i paliwa gazowe”; 
 
9) w sprawie likwidacji Biura Obsługi Szkół Samorządowych. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Gminy. 

Ad.pkt 2. 

Radni nie zgłaszali wniosków, ani uwag do porządku obrad. Proponowany porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt 3. 
 
Protokół z XIX sesji Rady Gminy został wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem 
obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie zgłaszali uwag, 
ani poprawek. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokołu, wniosek 
uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
Ad.pkt 4. 
 
Sołtys – Eugenia Szlak – pytała, czy w najbliższym czasie będą paliły się lampy 
uliczne w Łempinku oraz pytała o dokumentację na drogę. 
 
Radny – Krzysztof Sikorski – skierował pytanie do gości z Powiatu, dlaczego                       
w  budynku administracyjnym Starostwa Powiatowego brak okienek kasowych, 
które są potrzebne przy dokonywaniu opłat. 
 
Radna – Grażyna Szczepańska – podziękowała za lampy uliczne w Kocięcinie 
Brodowym, pytała też kiedy będzie robiona droga Komunin – Unieck. 
 
Sołtys – Andrzej Klan – pytał, czy można oczekiwać obcięcia krzewów przy drodze 
w Sierakowie. 
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Sołtys Gabriel Kalkowski – wniósł o wyrównanie poboczy przy drodze w Kraszewie-
Czubakach. 
 
Radny – Jacek Gadomski – pytał, czy w tym roku jeszcze planowane jest łatanie 
dziur w asfalcie. 
 
Sołtys Teresa Zjadewicz – zgłosiła fatalny stan drogi w Kraśniewie na odcinku od 
sklepu do zakrętu za dworem w kierunku Dobrsk, droga została zniszczona przez 
ciężkie samochody w czasie, kiedy był objazd tą drogą. 
 
Sołtys Kazimierz Deptuła – pytał, kiedy droga Mystkowo – Drobin, pytał również, 
czy zostały złożone wnioski dot. wody. 
 
 Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu odpowiadał: 
- Okienka kasowe będą nieczynne przez jakiś czas, zmienił się bank, obecnie 
Starostwo będzie obsługiwał Bank Spółdzielczy w Ciechanowie; 
- Droga Komunin – Unieck, były przetargi ogłoszone, żadna firma nie zgłosiła się. 
Pomoc Gminy jest niezbędna, pieniądze nie przepadną, droga ta będzie robiona                   
w przyszłym roku;      
- Droga Mystkowo – Gralewo – Drobin, to duży ciąg drogowy, bez środków                            
z zewnątrz nie da się nic zrobić, trzeba czekać na program pomocowy.                             
W pierwszej kolejności  robione są mosty i dojazdy do mostów, a to kosztowne 
inwestycje. Ma sens łączenie dróg między powiatami, będą naciski na budowę drogi 
w Komuninie, ale przebudowa ronda w Płońsku na skrzyżowaniu ulic Żołnierzy 
Wyklętych i Sienkiewicza jest ważniejsza, budowa ronda też z udziałem środków 
Urzędu Miasta Płońsk, jako wspólna inwestycja. Tej inwestycji też do końca roku nie 
uda się zrealizować. 
 
 Na pytania radnych i sołtysów odpowiadał Wójt Gminy: 
 
- Lampy w Łempinku – wszystkie instalacje są założone, trzeba jeszcze ustalić, gdzie 
będzie licznik, gdzie go umieścić. Lampy będą w tym roku; 
- Droga Kocięcin – Komunin, ronda w Płońsku nie m i drogi też nie ma, zostało 
400.000,-zł. z drogi Gralewo-Dobrska, można było zrobić tę drogę, nie wiadomo czy 
jest wola Powiatu. W budżecie na 2017r. przewidziana jest kwota ponad milion zł. 
na dotacje dla Powiatu, nie chcielibyśmy wycofać się z tego projektu. Droga                        
w Komuninie jest w bardzo złym stanie, najgorsza droga powiatowa poza drogami 
żwirowymi, a takie też jeszcze są. To co zaoszczędzi Gmina i Powiat powinno zostać 
w tej Gminie. 
- Droga Mystkowo – Drobin – Powiat Płocki wykonał część nakładki, robota tam 
dobrze idzie. Na naszym terenie, ronda niema i nakładki nie ma. 
- Droga w Kraśniewie – wykonawca tej drogi był fatalny, objazd był drogami 
gminnymi, które trzeba naprawić. 
- Wycięcie krzaków w Sierakowie – trzeba poszukać kogoś, kto się zajmie wycięciem 
krzaków; 
- Dożwirowanie i wyrównanie poboczy będzie zależało od pogody; 
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- Wójt przyznał, że sytuacja z wodą w Młodochowie i Kossobudach jest trudna, 
obecnie uzupełniane są dokumenty, ruszymy przed przetargami, nie będziemy 
czekać. 
- Dziury w asfaltach będą łatane w miarę możliwości. 
- Wójt wyjaśniał, że zmieniła się interpretacja przepisów odnośnie dofinansowania 
przez LGD „Przyjazne Mazowsze”, które to chcemy pozyskać na remont remizy                     
w Kraszewie-Gaczułtach, środki jakimi dysponuje LGD pochodzą w części z budżetu 
państwa, wobec tego nie mogą być przekazane innej jednostce publicznej. 
Dofinansowanie mogą natomiast uzyskać strażacy, zostanie złożony wniosek za 
pośrednictwem OSP, ponieważ zwrot kosztów jest po zakończeniu remontu, Wójt 
proponuje pożyczyć pieniądze OSP, które potem straż zwróci Gminie. 
 
 Wójt Gminy przekazał komunikat wszystkim obecnym, były wyłudzenia 
pieniędzy „na wnuczka”, na „policjanta”, a obecnie „na gminę”, są wyciągane od 
ludzi zaliczki na tabliczki z numerami domów. Informację tę przekazał radny 
Krzysztof Sikorski, Wójt ostrzegał, że Gmina nie działa w ten sposób. 
 
 Pan Henryk Kozakiewicz – radny Powiatu Płońskiego powiedział, że nie na 
wszystkie pytania nie mógłby udzielić odpowiedzi. W sprawie okienek kasowych 
dodał, że poprzedni bank obsługujący Starostwo bankrutuje, więc współpraca z nim 
byłaby ryzykowna. Powiedział, że jako radny nie może wiele zrobić, ale popiera 
wszystkie inwestycja na terenie miasta i gminy Raciąż. Wyraził zadowolenie                         
z remontu drogi Raciąż – Płońsk. Powiedział, że słucha wszystkich wypowiedzi                   
i odnośnie niektórych ma „mieszane uczucia”, np. zbiorek publicznych – z jednej 
strony ratujemy zdrowie, z drugiej niszczymy, paląc odpady. Apelował do 
mieszkańców, aby nie palić w piecach „byle czym”. 
 
 Wójt Gminy – zgodził się, że trucie poprzez kominy jest problemem, niektórzy 
nie mają pojemników, twierdząc, że nie mają śmieci. Świadomość niektórych ludzi 
jest fatalna. 
 
 Radny Henryk Kozakiewicz kontynuował swoją wypowiedź, powiedział, że 
jest zaskoczony, inwestycje nie wykonane. Radny, kiedy zauważył potrzebę 
namalowania pasów dla pieszych przy ul. 19 Stycznia, takie pasy zostały 
namalowane. Radny zwrócił się do wyborców, że jeżeli wyborcy zdecydują                              
o powrocie opozycji w Polsce będzie raj. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że namalowanie pasów, a 
przebudowa drogi – to duża różnica. 
 
 Wójt Gminy dodał, że nie narzeka na współpracę ze Starostwem, ale płacą 
mu za to, żeby jak najwięcej wyegzekwować dla Gminy. 
 
 Pan Jan Mączewski – zauważył, że kolega radny rozpoczął już kampanię 
wyborczą. 
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 Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że zapraszamy radnych, aby 
pomoc w naszych problemach. To jest nasz sukces, że nie „politykujemy”, takie 
mamy zasady i prosimy, aby naszych zasad nie zmieniać. Nadając ton polityczny 
dyskusji, nadużywacie Panowie naszej gościnności. 
 
Ad.pkt 5. 
 
Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż i w sprawie zmian 
uchwały budżetowej na 2016 rok. 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do niniejszego protokółu – załącznik nr 1 i 2) 
 

Radni nie zgłaszali innych propozycji zmian, uchwały zostały podjęte jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Pani Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego. 
Pomoc finansowa dla Powiatu Płońskiego na zakup systemów wczesnego 
ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi na terenie Powiatu Płońskiego,                             
w kwocie 1.000,00 zł. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 3) 
 

Radni nie zgłaszali uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu –załącznik nr 4) 
 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Wójt Gminy proponował pozostawić 
cenę skupu żyta na poziomie ubiegłorocznym tj. 50,00 zł. za 1 dt. Wniosek Wójta 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rady Gminy na posiedzeniu w dniu 
28 listopada 2016r. 
 
Radni nie zgłaszali innych propozycji. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział 
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z projektem 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 5) 
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Pani Skarbnik wyjaśniała, że zmiany w podatku od nieruchomości są „kosmetyczne” 
w porównaniu do ubiegłego roku. Przedstawiony projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisje Rady Gminy. 
 
1) od gruntów: 
 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,70 złotych od 1 m² 
powierzchni; 
 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 
płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,54 złotych od 1 ha powierzchni; 
 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,30 złotych od 1 m2 
powierzchni; 
 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o których mowa w ustawie z 
dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. poz. 1777), i położonych na 
terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 
przeznaczenie pod budowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o 
przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 
dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, 
a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 
2,98 zł od 1m2 powierzchni. 
 
2) od budynków lub ich części: 
 
a) mieszkalnych – 0,33 złotych od 1 m² powierzchni użytkowej; 
 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 
14,00 złotych od 1 m² powierzchni użytkowej; 
 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,59 złotych od 1 m² powierzchni 
użytkowej; 
 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,61 
złotych od 1 m² powierzchni użytkowej; 
 
e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 2,50 złotych od 1 m2 
powierzchni użytkowej. 
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3) od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust.               
3-7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 
 
3) Zwalnia się z podatku od nieruchomości: 
 
1) nieruchomości lub ich części związane z ochroną przeciwpożarową z wyłączeniem 
powierzchni zajętych na działalność gospodarczą; 
 
2) nieruchomości lub ich części wykorzystywane na cele działalności z zakresu 
kultury oraz kultury fizycznej, sportu i rekreacji z wyłączeniem zajętych na 
działalność gospodarczą; 
 
3) rurociągi i przewody sieci rozdzielczej wody oraz budowle służące do 
odprowadzania i oczyszczania ścieków. 
 
Radni nie zgłaszali innych propozycji stawek podatku od nieruchomości. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowych. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 6) 

 
Wójt Gminy wyjaśniał, że chodzi o zakup działki o pow. 0,0417 ha w Młodym 
Niedrożu z przeznaczeniem na powiększenie działki sąsiedniej, na której znajduje 
się przepompownia wody. 
 
Radni nie zgłaszali uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
  
 Przewodniczący Rady Gminy – zapoznał radnych z projektem uchwały                       
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016-2026. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokólu – załącznik nr 7) 
 

 Pani Monika Konczewska – Kierownik Referatu RRG powiedziała, iż projekt 
uchwały wraz z załącznikiem w formie pisemnej został przekazany radnym podczas 
posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 25 października 2016r., radni mieli 
możliwość zapoznania się ze Strategią i zgłoszenia ewentualnych poprawek, czy 
wniosków. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 6 cytowanej, w podstawie prawnej, ustawy 
o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy uchwalanie 
programów gospodarczych. Strategia Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016 - 2026 
jest dokumentem określającym główne kierunki rozwoju w kontekście perspektywy 
finansowej na lata 2016 - 2026. Dokument zawiera syntetyczną diagnozę obszaru  
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funkcjonalnego Gminy w zakresie sytuacji społeczno-ekonomicznej oraz bilansu 
strategicznego sił i słabości a także analizę środków niezbędnych do skutecznego 
wdrożenia strategii. Opracowanie obejmuje koncepcje funkcjonowania Gminy 
Raciąż na najbliższe lata ze wskazaniem jej wizji i misji, priorytetów, celów 
strategicznych oraz kierunków i scenariuszy rozwojowych. Strategia Rozwoju Gminy 
Raciąż na lata 2016 - 2026 daje możliwość tworzenia warunków do rozwijania 
aktywności i świadomości społecznej poprzez różne formy współdziałania i jest 
podstawowym dokumentem długofalowej polityki lokalnej. Jej opracowanie jest 
niezbędne, ponieważ tworzy platformę współdziałania wszystkich 
zainteresowanych, w szczególności samorządu, przedsiębiorców, organizacji 
społecznych i oczywiście mieszkańców gminy. Konieczność posiadania aktualnej 
strategii podyktowania jest względami praktycznymi ,,dobrego rządzenia”. 
Niezbędność posiadania Strategii wynika z formalnej podstawy do przygotowania               
i oceny wniosków o finansowanie projektów ze źródeł unijnych. Dokument został 
opracowany z uwzględnieniem istniejących zasobów, badań oraz przy wykorzystaniu 
wcześniejszych opracowań dotyczących Gminy Raciąż.  
Uchwałą Nr X.56.2015 Rady Gminy Raciąż z dnia 15 września 2015 r. przystąpiono 
do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016-2026. Następnie Wójt 
Gminy Raciąż podał do publicznej wiadomości informację o przystąpieniu do 
opracowywania Strategii Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016-2026 oraz zwrócił się 
o składanie propozycji zmian w kierunku rozwoju gminy Raciąż. Informacja ukazała 
się również w lokalnej prasie „Głos Raciąża” oraz na stronie internetowej 
www.raciaz.iap.pl . Następnie został powołany Zespół ds. opracowania Strategii 
Rozwoju Gminy Raciąż Zarządzeniem Nr 3.2015 z dnia 16 września 2015r. oraz 
Zarządzeniem Nr 14.2016 z dnia 21 marca 2016 r. 
Zainteresowani mieli możliwość składania uwag oraz propozycji dotyczących 
proponowanych kierunków rozwoju Gminy Raciąż. 
 Strategia Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016-2026 została przygotowany 
metodą uspołecznioną. W pracach udział wzięli pracownicy Urzędu Gminy Raciąż                   
i jednostek podległych, oraz przedstawiciele środowisk społeczności lokalnych. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Raciąż na lata 2016 – 2026 
została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Założeń do planu zaopatrzenia Gminy Raciąż w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe”. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 8) 
 

Radni nie zgłaszali się do dyskusji, uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z projektem 
uchwały w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej Gminy Raciąż pod nazwą 
Biuro Obsługi Szkół Samorządowych w Raciążu. 
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(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 9). 
 

 Pani Sekretarz wyjaśniała, że z dniem 1 stycznia 2016r. weszła w życie 
ustawa z dnia 25 czerwca 2015r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz 
niektórych ustaw (Dz. U. z 2015r. poz. 1045), stosownie do zapisu art. 48 ust. 1                 
i ust. 3 przedmiotowej ustawy, wspólna obsługa administracyjna, finansowa                         
i organizacyjna szkół, placówek zorganizowana przez jednostki samorządu 
terytorialnego na podstawie art. 5 ust. 9 ustawy o systemie oświaty, może być 
prowadzona na dotychczasowych zasadach, nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2016r. 
Pracownicy likwidowanego BOSS z dniem 1 stycznia 2017r. stają się pracownikami 
Urzędu Gminy Raciąż. 
 
Radni nie zgłaszali pytań. Uchwala została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt. 7. 
 
Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady 
XX sesji Rady Gminy. 
 
 
                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                         Jarosław Jaworski 
 
 
 
Protokółowała: 
R.Kaźmierczak 

 
 

 
 
 
  
 

 
                                                                                              
 
                                     
 

 

 

 

 

 



 
 

 


